
 

17.01.2017 

 I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut vedrørende offentlig hjælp? Og hvilke reformer 

agter man at tage? 

2. Hvor stor er det beløb der årligt bliver udbetalt som offentlig hjælp? 

3. Har Naalakkersuisut haft tanker om evt. udbetaling af offentlig beløb i form af 

rekvisition? 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse:  

Der er mange som ved modtagelse af offentlige ydelser frem for at bruge disse til daglige 

fornødenheder såsom: mad, tøj og andre nødvendige dagligvarer bruger pengene på alkohol og 

andre rusmidler. Ved druksituationer kan børn og andre familiemedlemmer, der ikke drikker 

alkohol føle lede og være kede af den opførsel de oplever fra deres drikkende familiemedlemmer. 

Det er påvist, at børn i familier med alkoholmisbrug oftere bliver udsat for uhensigtsmæssig kønslig 

omgang af påvirkede voksne personer. Sådanne forhold kan slet ikke accepteres. 

Ligeledes ved vi, at langt størstedelen af voldsepisoder kan relateres til fuldskab.  

Det er ønskeligt at der bliver lavet en grundig undersøgelse af, om udbetalingen af det offentlige 

kontante ydelser har den ønskede politiske effekt (hjælp til selvhjælp) frem for at hjælpe personer 

med alkoholmisbrug til at blive i deres misbrug, ligesom det er interessant at skulle få noget viden 

om ydelsen bliver udbetalt til de rette personer, personer med et værdigt behov. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver svaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


